
PROTOKÓŁ Nr X/2015 

z obrad X Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 22 października 2015 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.05 – 10.20. 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcelo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Monika Terebun – Widowo 

13. Irena Tiszuk – Rajsk 

14. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

15. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Dowgier – Radca Prawny 

5. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 87 %) 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.   

 

Do pkt. 1)  

Sesję otworzył o godz. 9.05 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Przywitał radnych, Panią Wójt RAISĘ RAJECKĄ, Pana ANATOLA FILIPIUKA – 

Zastępcę Wójta Gminy, Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika Gminy, Radcę 

Prawnego – AGNIESZKĘ DOWGIER, Sołtysów oraz wszystkich pozostałych przybyłych na 

sesję.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych, 

stwierdził prawomocność obrad.  

 

Do pkt. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu X Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 4 

do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał 

radnym porządek sesji i zapytał, czy radni wnoszą uwagi i propozycje. 



Radni nie zgłosili żadnych wniosków. 

Następnie Przewodniczący poddał projekt porządku pod głosowanie prosząc o jego przyjęcie.  

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych – 15 głosów "za”) 

przyjęła następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 września 2015 

roku. 

4. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi 

Hryniewicze Duże. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

od osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Bielsk Podlaski na realizację inwestycji drogowej „Przebudowa drogi powiatowej Nr 

1688B Piliki-Pietrzykowo-Gołąbki-Bolesty-Skrzypki Duże-Skrzypki Małe-Truski”. 

8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 30 września 2015 r. do dnia 21 października 2015 r.  

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

Do pkt. 3)  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z IX Sesji Rady Gminy z dnia 

30 września 2015 roku został sporządzony i był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. 

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do treści protokołu. Ponieważ uwag nie zgłoszono, 

Przewodniczący zaproponował przystąpienie do głosowania.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów “za”), Rada Gminy 

przyjęła protokół z IX Sesji Rady Gminy z dnia 30 września 2015 roku. 

 

Do pkt. 4)  
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2015 rok  – stanowi 

Załącznik Nr 5 do protokołu. Na prośbę ANATOLA GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO 

informację przedstawiła Skarbnik Gminy  NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Poinformowała, że 

zgodnie z przekazaną na posiedzeniach komisji informacją, projekt uchwały został uzupełniony o 

pozycję dotyczącą wprowadzenia kwoty 13.500 zł na wypłatę diet członkom obwodowych 

komisji wyborczych w związku z wyborami do Sejmu RP i Senatu RP.   

Pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o 

przyjęcie projektu uchwały poprzez głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła 

 

U C H W A Ł Ę Nr X/44/2015 

z dnia 22 października 2015 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 



Uchwała stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że 

z budżetem gminy są związane 2 stanowiska Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

które wpłynęły do Urzędu Gminy. Pierwsze, stanowiące Załącznik Nr 7,  dotyczy kolejności 

podejmowania uchwał w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz w sprawie zmian w 

budżecie gminy. Kilkakrotnie radni zgłaszali swoje wątpliwości co do kolejności przyjmowania 

tych uchwał. Przewodniczący wyjaśnił, że z zapytaniem w tej sprawie wystąpiła do RIO Pani 

Wójt, odczytał treść tego wystąpienia oraz odpowiedź Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku. Przewodniczący stwierdził, że w dalszym ciągu nie wie, która uchwała powinna 

być przyjęta jako pierwsza. Zwrócił się więc do Pani AGNIESZKI DOWGIER z prośbą o 

wyjaśnienie tej kwestii.  

Pani Mecenas AGNIESZKA DOWGIER wyjaśniła, że uchwała w sprawie zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej powinna być przyjmowana jako pierwsza - nie później niż 

zmiany w budżecie. 

Kolejne stanowisko RIO dotyczyło uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przyjętej przez 

Radę Gminy w sierpniu 2015 roku. W rozstrzygnięciu nadzorczym, stanowiącym   Załącznik Nr 

8 do protokołu, Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła nieważność uchwały w części 

dotyczącej obniżenia wydatków wskazanych w załączniku nr 3 przewidywanych na realizację 

dwóch inwestycji w Zubowie i Parcewie. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI stwierdził, że należy przyjąć to stanowisko, przy czym dodał, że takie 

rozstrzygnięcie świadczy o tym, że radni właściwie nie mają nic do powiedzenia względem 

przedkładanych do głosowania projektów uchwał.   

 

Do pkt. 5)  

Wniosek Wójta Gminy o podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi 

Hryniewicze Duże, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Treść wniosku odczytał ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI, który następnie zapytał, czy uchwalenie takiego planu jest konieczne  

i czy inne cmentarze znajdujące się na terenie gminy powinny mieć taki dokument. Odpowiedzi 

udzielił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Przywołując stosowny w tej sprawie 

przepis prawa, wyjaśnił, że przeprowadzenie takiej procedury jest konieczne w związku z 

potrzeba rozbudowy cmentarza parafialnego. Należy sporządzić miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego na obszar istniejącego cmentarza oraz na obszar planowanego 

jego poszerzenia.  

Radni nie zgłosili innych pytań, więc Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr X/45/2015 

z dnia 22 października 2015 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

 



 

Do pkt. 6)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 

Załącznik Nr 11  do protokołu.  

Wniosek przedstawił ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady 

Gminy, zwracając uwagę na dołączoną do projektu uchwały mapkę. Radni nie zgłosili żadnych 

pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr X/46/2015 

z dnia 22 października 2015 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej na 

rzecz Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

  

Do pkt. 7)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie Gminy Bielsk Podlaski na realizację inwestycji drogowej, stanowi 

Załącznik Nr 13 do protokołu. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał wniosek oraz 

projekt uchwały. Wyjaśnił, że chodzi o zabezpieczenie środków finansowych w wysokości 

1.500.000 zł na tzw. „schetynówkę”, w ramach której Powiat Bielski będzie realizował zadanie 

pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1688 B Piliki-Pietrzykowo Gołąbki-Bolesty-

Skrzypki Duże-Skrzypki Małe-Truski”.  Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

 

U C H W A Ł Ę Nr X/47/2015 

z dnia 22 października 2015 r. 

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Bielsk Podlaski na 

realizację inwestycji drogowej. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu.  

 

Do pkt. 8)  
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

30 września 2015 r. do 21 października 2015 r., stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. Treść 

sprawozdania odczytała Wójt Gminy – RAISA RAJECKA.  W międzyczasie dodatkowo 

wypowiedziała się w następujących sprawach: 

- W ostatnim czasie na terenie gminy doszło do wielu negatywnych zdarzeń (burze i pożary), w 

których uczestniczyli strażacy – członkowie jednostek OSP, stąd wymieniona w pkt 4 

sprawozdania kwota wypłacona strażakom jako wynagrodzenie za udział w tych akcjach, 

- Podczas rozliczania sołtysów z poboru kolejnej raty podatku, doszło do pomyłki, w wyniku 

której do kasy Urzędu Gminy od jednego z sołtysów nie wpłynęła kwota w wysokości 117 zł. 

Niestety dotychczas nie udało się w tej sprawie skontaktować z sołtysem, który pomimo wielu 

prób ze strony pracowników urzędu – nie odbiera telefonów. Pani Wójt podkreśliła, że przez 31 

lat swojej pracy nie było jeszcze takiej sytuacji. Omyłki zdarzają się, tym bardziej, że sołtysi 



podczas rozliczania się z podatku spieszą się, a pracownicy starają się wszystkich szybko 

załatwić. W związku ze zbliżającym się terminem rozliczenia IV raty podatku, RAISA 

RAJECKA zwróciła się z apelem do wszystkich sołtysów o wyrozumiałość i cierpliwość podczas 

tych czynności, co pozwoli na uniknięcie takich pomyłek. Wyraziła nadzieję, że sytuacja wyjaśni 

się, a sołtys wpłaci brakujące pieniądze do kasy. 

- Pani Wójt przypomniała, że z powodu urlopu nie była obecna  na sesji Rady Gminy w dniu 26 

sierpnia 2015 r., dlatego chce się odnieść do sytuacji, jaka miała miejsce podczas rozpatrywania 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, które zakończyło się przyjęciem 

wniosków o zmniejszenie kosztów realizacji inwestycji w Zubowie i Parcewie. Pani Wójt 

przypomniała, że na posiedzeniu Komisji poprzedzającym sesję była dyskusja na temat obniżenia 

kosztów remontu świetlicy w Zubowie i budowy garażu OSP w Parcewie. Przyjęto, że podczas 

konstruowania projektu budżetu na 2016 rok, koszty tych inwestycji zostaną zweryfikowane. 

Należy uznać, że taki wniosek został do Wójta Gminy złożony. Radni zostali poinformowani, że 

ostateczne kwoty będą wiadome po rozstrzygnięciu przetargu. Niestety okazało się, że te 

ustalenia były nie wiążące. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że porusza ten temat, bo nie byłaby w 

porządku w stosunku do pracowników Urzędu Gminy obecnych na sesji, zwłaszcza do Pani 

mecenas AGNIESZKI DOWGIER, która poczuła się zlekceważona przez Radę po tym, jak 

sygnalizowała o możliwości uchylenia przez Regionalną Izbę Obrachunkową uchwały przyjętej 

w takim trybie. Pani Wójt podkreśliła, że Pani AGNIESZKA DOWGIER jest prawnikiem z 8-

letnim stażem adwokackim, posiada odpowiednie kwalifikacje i jest strażnikiem prawa. Żeby 

prawidłowo stosować prawo trzeba być w tym prawie ciągle. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przerwał Pani Wójt 

wypowiedź i powiedział, że każdy popełnia błędy, a Pani mecenas powinna stać na straży nie 

tylko Wójta Gminy i Skarbnika, ale również radnych.  Zdaniem Przewodniczącego Rada nie ma 

takiego wsparcia., dlatego zawnioskował, aby zatrudnić dodatkowego radcę dla radnych. 

Obniżając koszty inwestycji w takim trybie Rada popełniła błąd, ale podejście do tematu było 

gospodarcze, a decyzja Rady logiczna. Zaproponował, aby ten temat zamknąć. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że nie była na sesji, więc teraz ma prawo 

wypowiedzieć się, a wszystko co robi jest skierowane do mieszkańców. Uchylenie przez RIO 

części uchwały nie jest powodem do radości, nie ma też powodu, aby w terenie Pan 

Przewodniczący mówił, że obniżył wydatki na inwestycje. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI wyjaśnił, że nie zajmuje się plotkami, podkreślił, że ma 

prawo o wszystkim rozmawiać, zaznaczył przy tym, że jest ciągle pouczany. 

Pani Wójt zapytała radnych, czy na wspomnianym posiedzeniu komisji były ustalenia co do 

kosztów wymienionych inwestycji. Radni potwierdzili ten fakt, a Pani Wójt kontynuowała 

odczytywanie sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 9)  
W powyższym punkcie interpelacji nie zgłoszono.   

 

Do pkt. 10)  
 Radny JAN KOWALCZUK zgłosił, że nie otrzymał odpowiedzi na zgłoszoną przez niego 

interpelację dotyczącą udostępnienia mieszkańcom dostępu do źródła wody w Miękiszach na 

działce przy drodze powiatowej. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że złożone przez radnego pismo nie do końca 

wypełnia znamiona interpelacji, więc odpowiedź zostanie udzielona w trybie kodeksu 



postępowania administracyjnego. Poinformowała, że w tej sprawie jest prowadzone przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej postępowanie, które nie zostało jeszcze zakończone. Radny 

był informowany w tej sprawie w obecności Pana Leszka Aleksiejuka – Dyrektora Powiatowego 

Zarządu Dróg. Zaapelowała o cierpliwość. 

 

Do pkt. 11)  
W powyższym punkcie poruszono następujące sprawy: 

- Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał, dlaczego radca prawny zatrudniony w Urzędzie 

Gminy nie jest na potrzeby mieszkańców gminy, lecz tylko dla Urzędu. 

 robi na potrzeby własnego zakładu pracy. Prywatne sprawy są załatwiane przez kancelarie 

prawne. Pani Wójt przypomniała, że przed laty gmina wykonywała czynności na rzecz 

mieszkańców, kiedy grunty były przekazywane na następców. O 1990 r. radcowie są zatrudnieni 

dla prowadzenia spraw Urzędu, a nie prywatnych spraw mieszkańców, chociaż w wyjątkowych 

sytuacjach radcowie Urzędu nie odmawiają pomocy mieszkańcom, którzy takiej pomocy 

rzeczywiście potrzebują. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że są już rozwiązania prawne nakazujące 

stworzenie na szczeblu powiatowym punktów doradców. Takie punkty w Powiecie Bielskim 

będą prawdopodobnie w Bielsku i Brańsku. 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Zarządu Województwa Podlaskiego dotyczące  

uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego w sprawie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu „Dolina Narwi”. Odnosząc się do tego pisma, Pani Wójt 

poinformowała, że radni otrzymają kserokopię pisma, w którym podano stronę internetową, 

gdzie są dostępne mapy. Jeśli będą zgłoszone jakieś uwagi, Rada Gminy przyjmie stosowną 

uchwałę.  

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Marszałka Województwa 

Podlaskiego dotyczące wdrażania wojewódzkiego komponentu Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich2007-2013. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział, że chce, aby w relacjach między Urzędem 

Gminy, a Radą było obustronne zrozumienie. Zwrócił uwagę, że pismo z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej wpłynęło do Urzędu w dniu 14 października br., dlaczego więc radni nie zostali 

o nim poinformowani na posiedzeniu komisji. 

- Radny JERZY ONACIK zwracając się do Pani mecenas AGNIESZKI DOWGIER, powiedział, 

że nie uważa, że radni urazili ją na sierpniowej sesji. Stwierdził, że prawidłowo odniosła się do 

powstałego problemu.  

- ANATOL GREGORZ TYMIŃSKI dodał, że Pani mecenas zakwestionowała sposób 

wprowadzenia zmian w uchwale twierdząc m.in., że wnioski powinny być zgłoszone na piśmie. 

Uzasadnienie Pani mecenas było inne od tego, które w piśmie przedstawiła  Regionalna Izba 

Obrachunkowa. Przewodnicząca dodał, że rozumie to, ponieważ trudno „ z marszu” bez 

dokładnej analizy przepisu zająć stanowisko. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA, odpowiadając na pytanie radnego Puchalskiego wyjaśniła, że 

dokumenty są dostarczane wcześniej radnym w kopertach, jako załączniki do zawiadomienia. 

Przedstawiane pisma co prawda wpłynęły 14 i 15 października, ale uznałam, że te dokumenty 

zostaną dostarczone radnym na sesji. Nie było w nich delegacji do przekazanie Radzie Gminy. 

- Przewodniczący Rady przekazał, że również chciałby wcześniej otrzymywać pisma 

przychodzące do Urzędu, powiedział, że nie znał też wcześniej treści interpelacji złożonej przez 

JANA KOWALCZUKA. 



- Pani Wójt zapewniła, że pracownicy obsługujący Radę będą telefonicznie informować 

Przewodniczącego Rady Gminy o wpływającej korespondencji w celu uzgodnienia, w jaki 

sposób ją doręczyć. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zwracając się do Pani mecenas, 

chciał się upewnić, że propozycja zmian w budżecie ma pochodzić od organu wykonawczego, 

albo uzyskać jego zgodę. 

- Mecenas AGNIESZKA DOWGIER powiedziała, że analizując sprawę podczas sesji sięgnęła 

do Statutu Gminy, gdzie znalazła odpowiedni zapis dotyczący procedury przyjmowania uchwał, 

w tym przypadku brak też było opinii radcy prawnego. W tym momencie nie odniosła się do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, jak uczyniła to RIO, ale zasygnalizowała radnym, że może 

być problem. Wracając do zgłoszonego problemu dot. udzielania pomocy prawnej mieszkańcom, 

Pani mecenas potwierdziła informację Pani Wójt, o tym, że zatrudnieni w Urzędzie Gminy 

prawnicy nie są wyłącznie na potrzeby urzędu. Zgłaszają się niejednokrotnie podopieczni GOPS-

u, prosząc o pomoc. Znając ich sytuację życiową i materialną taka pomoc jest nieodpłatnie 

udzielana. Nie ma jednak możliwości obsłużyć wszystkich potrzebujących. 

 Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt. 12) 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 10.20 

zamknął X Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  

 

Protokołowała: 

Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 
 


